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Z Á P I S č. 2/2021 
z jednaní Finančního výboru Zastupitelstva MČ Praha 10 

konaného dne 5. 5. 2021 od 17:00 v Radničním salónku, V. patro, budova B ÚMČ Praha 10

Přítomní členové výboru: Ing. Roman Bulíček, Martin Kostka, Ing. Ivan Mikoláš, Mikuláš Pobuda, 
Ing. Jan Šnajdr, Mgr. Václav Vlček
Mgr. Ivana Cabrnochová se připojila k jednání v cca 17:11

Omluvení členové výboru: Ing. Ladislav Koubek, Ing. Milan Maršálek

Hosté: doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., Ing. Petr Beneš

Předseda Finančního výboru Zastupitelstva MČ Praha 10 zahájil jednání v cca 17:08, přivítal přítomné 
a po kontrole prezenční listiny konstatoval, že je přítomno 6 členů Finančního výboru, a tím je výbor 
usnášeníschopný s tím, že paní Mgr. Ivana Cabrnochová se připojí k jednání o chvíli později.

Jako ověřovatele zápisu pan předseda navrhl pana Mgr. Václava Vlčka, který s návrhem souhlasil.

Hlasování o ověřovateli zápisu:
Pro: 6
Proti: 0
Zdržel se: 0
Pan Mgr. Václav Vlček byl zvolen ověřovatelem zápisu.

Před hlasováním o programu jednání Finančního výboru pan předseda sdělil několik informací členům 
Finančního výboru a přítomným ohledně navrhovaných bodů programu jednání Finančního výboru. 
Všechny čtyři body programu jsou informativního charakteru s tím, že pouze u bodu č. 4 je připraveno 
usnesení Finančního výboru. Body programu dnešního jednání jsou voleny takovým způsobem, 
aby s těmito body bylo dále pracováno při budoucích jednání Finančního výboru.

Pan předseda by rád Finanční výbor posunul více k náplni, která je zakotvena v Jednacím řádu výborů 
ZMČ Praha 10 vycházející ze zákona o hlavním městě Praze, kdy Finanční výbor:
„Provádí kontrolu hospodaření s majetkem a finančními prostředky městské části Praha 10 a plní další 
úkoly, jimiž jej pověřilo ZMČ."

Na základě výše zmíněného pan předseda požádal pana tajemníka, aby rozeslal členům Finančního 
výboru materiál Metodické doporučení k činnosti územních samosprávných celků, které vydalo 
Ministerstvo vnitra České republiky. Daný materiál obsahuje zajímavé informace o Finančním výboru 
v rámci jeho pravomocí, zodpovědnosti a případně dalších činností výboru.

O slovo se přihlásil pan Mikuláš Pobuda, který vyjádřil nesouhlas ohledně navržených bodů programu. 
Konkrétně se panu Pobudovi, členovi Finančního výboru, nelíbilo, že:

• v návaznosti na CSOP bude Finanční výbor projednávat 14 dnů starý materiál, který již prošel 
RMČ Praha 10 a Výborem sociálním a zdravotním,

• v rámci akciových společností jsou dané výkazy předběžné a budou se ještě ve velké míře měnit 
a upravovat,

• k tématu rekonstrukce radnice žádný materiál neobdržel.
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Pan Pobuda vyjádřil podporu panu předsedovi ohledně směřování Finančního výboru do budoucna, 
který je zakotven v Jednacím řádu a v zákoně. Nicméně na základě jeho připomínek výše navrhl změnu 
programu jednání Finančního výboru takto:
bod č. 1 Informace o hospodaření MČ Praha 10 za 1. čtvrtletí roku 2021
bod č. 2 Různé
Dále navrhl, aby původní bod č. 1 Informace o hospodaření Centra sociální a ošetřovatelské pomoci 
v roce 2020, bod č. 2 Informace o hospodaření Praha 10 - Majetková, a. s. v roce 2020 a bod č. 3 
Informace o přípravě rekonstrukce budovy ÚMČ Praha 10 programu jednání Finančního výboru byly 
přesunuty na jednání, které se bude konat 26. 5. 2021.

Pan předseda poděkoval za dané podněty od pana Pobudy a v krátkosti vysvětlil, proč si trvá 
na původních bodech programu jednání Finančního výboru.
Navrhovaný bod č. 1 Informace o hospodaření Centra sociální a ošetřovatelské pomoci v roce 2020 
Finanční výbor se bude zabývat výslednými daty CSOP za rok 2020, seznámí se s hospodařením, 
projedná dané výstupy.
Tím, že daný materiál k danému bodu bude projednán na Finančním výboru, byť jen informativně, 
umožňuje danou problematiku v budoucnu jednoduše porovnat s daty z minulého období.
Navrhovaný bod č. 2 Informace o hospodaření Praha 10- Majetková, a. s. v roce 2020
Finanční výbor nemůže hodnotit vnitřní fungování Praha 10 - Majetková, a. s., jelikož má určitá 
omezení vyplývající taktéž z Metodického doporučení k činnosti územních samosprávných celků 
ohledně své činnosti. Panu předsedovi v tomto bodě šlo hlavně o probrání toku finančních prostředků 
z MČ Praha 10 do Prahy 10 - Majetkové, a. s., a zpětného toku poskytovaných služeb, 
které pro MČ Praha 10 zajišťuje Praha 10 - Majetková, a. s. - tedy diskuse o smysluplnosti daných toků. 
Navrhovaný bod č. 3 Informace o přípravě rekonstrukce budovy ÚMČ Praha 10
Přestože aktuální informace o rekonstrukci radnice byly poskytnuty zastupitelům na posledním 
Zastupitelstvu MČ Praha 10, pan předseda by rád, aby tento bod byl prodiskutován i na Finančním 
výboru, jelikož je to poradní orgán ZMČ Praha 10. Proto pan předseda požádal 
paní doc. Ing. Lucii Sedmihradskou, Ph.D., aby k danému tématu poskytla pro členy Finančního výboru 
další informace z hlediska finanční stránky.
Navrhovaný bod č. 4 Informace o hospodaření MČ Praha 10 za 1. čtvrtletí roku 2021
Náleží do činností Finančního výboru.

Pan předseda předal slovo panu Ing. Janu Šnajdrovi, který se vyjádřil k formálně právní věci Finančního 
výboru. Pan Ing. Šnajdr souhlasil s panem předsedou ohledně směřování Finančního výboru 
do budoucna, nicméně v rámci logické návaznosti, by Finanční výbor měl projednávat materiály typu 
např. ohledně rekonstrukce radnice, ohledně Prahy 10 - Majetkové, před zasedáním Zastupitelstva 
MČ Praha 10. Pan Ing. Šnajdr podpořil program, který byl navržen panem předsedou.

Pan Ing. Ivan Mikoláš, po udělení slova panem předsedou, vyjádřil podporu návrhu změny programu 
jednání Finančního výboru, která byla navržena panem Mikulášem Pobudou, protože měl stejný názor 
na navržený program pana předsedy. Dále upozornil přítomné členy Finančního výboru, že ve výkazech 
Praha 10 - Majetkové, a. s., lze nalézt strukturu toků v akciové společnosti, nicméně daná čísla jsou 
pouze informativní a budou se ještě upravovat v závislosti na probíhajícím auditu. Pan Ing. Mikoláš dále 
zmínil, že Finanční výbor by měl projednávat také hospodaření škol, školek a také KD Barikádníků, dále 
dotační politiku a dotace MČ Praha 10.
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Pan předseda zareagoval na výše zmíněné, že by rád v bodě programu č. 5 Různé probral případné 
návrhy témat od členů Finančního výboru, která by se mohla na jednání Finančního výboru 
projednávat.

Pan Mgr. Václav Vlček upozornil přítomné na úlohu Finančního výboru, která vyplývá ze zákona 
č. 131/2000 Sb., o hlavním městě Praze, v platném znění, kdy výbor má kontrolní a iniciační úlohu. 
Nevidí tedy žádný problém stím, že Finanční výbor bude projednávat body, které nemají konečné 
výstupy a mohou se tedy ještě změnit. Vyjádřil svůj souhlas a podporu navrhovaného programu panem 
předsedou.

Paní Mgr. Ivana Cabrnochová uvítala iniciativu pana předsedy k projednávání důležitých témat 
tykajících se hospodaření MČ Praha 10 na jednáních Finančního výboru a při této příležitosti požádala 
o zařazení stálého bodu do budoucích jednání Finančního výboru zabývající se rekonstrukcí radnice 
tak, aby členové Finančního výboru měli k dispozici průběžné informace o této investici.
Jelikož k bodu rekonstrukce radnice nebyl zaslán žádný materiál, požádala paní Mgr. Cabrnochová, 
aby na další Finanční výbor byl zpracován materiál, který by obsahoval dosavadní přípravu této 
investice.
Dále paní Mgr. Cabrnochová požádala, zda by mohli členové Finančního výboru pravidelně dostávat 
stavy bankovních účtů MČ Praha 10 pro kontinuální přehled pohybů na bankovních účtech. 
Stavy bankovních účtů stačí posílat společně s rozbory hospodaření za daný měsíc.
Také souhlasila s názorem pana Mgr. Vlčka, že Finanční výbor může projednávat i témata, která ještě 
nemají definitivní výstupy, protože jsou informativního charakteru pro členy výboru.
Na závěr paní Mgr. Cabrnochová požádala, aby k bodům programu Finančního výboru byly k dispozici 
podkladové materiály pro seznámení s danými tématy, které se budou projednávat na výboru.

Pan předseda informoval členy Finančního výboru, že další naplánované jednání Finančního výboru 
je 26. 5. 2021, kdy ústředním bodem daného jednání je projednávání závěrečného účtu MČ Praha 10. 
Samozřejmě je možné na tomto jednání projednávat i jiná témata, která nebudou projednána 
na současném jednání.

Na závěr dané debaty pan Mikuláš Pobuda uvítal iniciativu pana předsedy o rozšíření projednávaných 
témat na jednáních Finančního výboru, přesto musel trvat na svém názoru, že není dobré, 
když například k bodu rekonstrukce radnice nebyl připraven žádný materiál, případně 
k projednávaným bodům nejsou k dispozici přísedící na případné doplňující dotazy od členů Finančního 
výboru. Proto navrhl změnu programu Finančního výboru.

Pan Ing. Ivan Mikoláš doplnil, že změna programu nevylučuje projednání témat, která jsou obsažena 
v bodu č. 1 až 3 v navrhovaném programu pana předsedy, protože se mohou prodiskutovat 
v posledním bodě Různé, jelikož jsou body č. 1 až 3 dle pana Ing. Mikoláše nepřipravené k projednání.

Pan předseda na závěr daného tématu vyjádřil podporu jím navrhovanému programu, protože daná 
témata souvisí s činností Finančního výboru dle zákonných předpisů.

Jelikož již nebyly žádné připomínky a ani předloženy žádné návrhy na případnou změnu programu 
jednání Finančního výboru, pan předseda dal hlasovat o navržené změně programu pana Mikuláše 
Pobudy. Program jednání by tedy byl:
bod č. 1 Informace o hospodaření MČ Praha 10 za 1. čtvrtletí roku 2021
bod č. 2 Různé
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Hlasování o změně programu:
Pro: 2
Proti: 1
Zdržel se: 4
Změna programu nebyla schválena.

Jelikož změna programu nebyla schválena, pan předseda nechal hlasovat o programu, který byl 
původně navržen, tedy:
bod č. 1 Informace o hospodaření Centra sociální a ošetřovatelské pomoci v roce 2020
bod č. 2 Informace o hospodaření Praha 10 - Majetková, a. s., v roce 2020
bod č. 3 Informace o přípravě rekonstrukce budovy ÚMČ Praha 10
bod č. 4 Informace o hospodaření MČ Praha 10 za 1. čtvrtletí roku 2021
bod č. 5 Různé

Hlasování o původním programu:
Pro: 5
Proti: 0
Zdržel se: 2
Program byl schválen.

bod č. 1 Informace o hospodaření Centra sociální a ošetřovatelské pomoci v roce 2020

V rámci hospodaření MČ Praha 10 je Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci významnou položkou 
rozpočtu MČ Praha 10. Proto pan předseda požádal o vyjádření názorů členů Finančního výboru 
k předloženému materiálu, který se zabývá hospodařením této významné příspěvkové organizace 
v roce 2020.

Pan Mikuláš Pobuda k danému tématu zmínil, že materiál byl vytvořen paní Evou Lexovou, pověřenou 
řízením Centra sociální a ošetřovatelské pomoci, a proto by bylo vhodné, aby materiály týkající se dané 
příspěvkové organizace na dalších jednáních Finančního výboru představila osobně.

Jako další si vzala slovo paní Mgr. Ivana Cabrnochová, která zmínila, že daný materiál byl projednán 
na Výboru sociálním a zdravotním, na který byla pozvána, a proto o daném materiálu má již kompletní 
informace. Na daném výboru velmi dobře funguje prezentování materiálů týkající se CSOP a LDN přímo 
řediteli daných příspěvkových organizací, stím že na základě daného pak již není potřeba mnoho 
doplňujících dotazů ze strany členů výboru. Proto se přiklání ktomu, aby v případě projednávání 
materiálů ohledně CSOP nebo LDN na Finančním výboru byly tyto materiály představeny jejich řediteli.

Pan Mgr. Václav Vlček navrhl, aby materiály ohledně hospodaření CSOP byly projednány 
i na Finančním výboru po projednání na Výboru sociálním a zdravotním s tím, že dané materiály budou 
představeny členům Finančního výboru paní Lexovou. Na základě předloženého materiálu položil pan 
Mgr. Vlček dotaz paní doc. Ing. Lucii Sedmihradské, Ph.D., jakým způsobem se nakládá s přebytkem 
hospodaření CSOP.

Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., odpověděla na položený dotaz panu Mgr. Vlčkovi. 
S přebytkem hospodaření příspěvkových organizací lze nakládat dvěma způsoby:

1) příspěvková organizace se souhlasem zřizovatele převede přebytek hospodaření do svých 
fondů, nebo

2) zřizovatel daný přebytek hospodaření příspěvkové organizace stáhne do svého rozpočtu.
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Rozhodnutí ohledně tohoto konkrétního přebytku hospodaření nebylo ještě učiněno, jelikož účetní 
závěrka CSOP nebyla ještě schválena zřizovatelem.
U příspěvkových organizací v gesci Odboru školství, tedy škol a školek, které vykazují přebytek 
hospodaření, je dosavadní praxe taková, že přebytky hospodaření jsou rozděleny do fondu odměn 
a rezervního fondu na základě žádostí ředitelů jednotlivých příspěvkových organizací.
Dosavadní praxe u CSOP byla taková, že CSOP vracela přebytek hospodaření zřizovateli a tudíž jejich 
přebytek hospodaření byl u této příspěvkové organizace minimální.

Pan Mgr. Václav Vlček konstatoval, že z předloženého materiálu vyplývá, že CSOP má poměrně vysoké 
zůstatky na svých fondech.

Na dané konstatování zareagovala paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., odpovědí, že příspěvková 
organizace CSOP má do stavů fondů zahrnuty i depozitní účty. Tedy finanční prostředky, 
které ji de facto nepatří a nemůže s nimi volně nakládat.
Všeobecně mají příspěvkové organizace vysoké zůstatky na svých fondech.

Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., navrhla, zda by nebylo efektivnější materiály k hospodaření 
CSOP a případně i LDN projednat najednou v obou výborech. Tedy společné jednání obou výborů, 
tak aby ředitelé daných příspěvkových organizací nemuseli totéž prezentovat dvakrát.

Pan předseda Finančního výboru a pak Mikuláš Pobuda, předseda Výboru sociálního a zdravotního, 
vyjádřili k danému návrhu pozitivní reakci. K danému vyjádřila souhlasné stanovisko 
i paní Mgr. Ivana Cabrnochová.

bod č. 2 Informace o hospodaření Praha 10 - Majetková, a. s., za rok 2020

Pan předseda na úvod k danému bodu zmínil, že údaje ve výkazech, které byly zaslány jako podkladové 
materiály pro daný bod členům Finančního výboru, se budou v poměrně krátké době aktualizovat 
a měnit, protože nyní probíhá v akciové společnosti audit.

Pan předseda požádal pana Ing. Ivana Mikoláše, též předsedu dozorčí rady Praha 10 - Majetková, a. s., 
k uvedení daného bodu. Členové Finančního výboru obdrželi k danému bodu Rozvahu a Výkaz zisku 
a ztráty za Praha 10 - Majetková, a. s., a za Praha 10 - Rekreace, a. s.
Dané výkazy jsou předběžné, protože jsou součástí závěrečného účtu MČ Praha 10. Proto byly 
zpracovány dříve, než bude ukončen audit společnosti. MČ Praha 10 má dle zákona schválit závěrečný 
účet do 30. 6., což je shodný termín, do kterého může probíhat audit u obchodních společností. 
Nicméně je pravděpodobné, že audit bude hotov u společností již ke konci května.

Za Praha 10- Majetková, a. s.
Závěrečné operace z roku 2018, zejména 2017
Mnoho nesrovnalostí v rámci odpisů inventárních rozdílů, kdy v rámci těchto pochybení bylo 
vyjednáno mimosoudní vyrovnání s účetními, které za daný stav odpovídali. Uznali pochybení a uhradili 
výši finančních prostředků, kterou stanoví zákon při způsobené škodě. Nicméně opravení daných chyb 
a pochybení bude ještě nějakou dobu trvat.
V roce 2017 nebyla odevzdána účetní závěrka za rok 2017 včas, respektive vůbec. Závěrka byla 
dopracována, nicméně čísla neodpovídají a jsou nedůvěryhodná. Musely být zrekonstruovány mzdy tři 
roky zpětně, aby byla patřičná data odeslána příslušných úřadům, pojišťovnám a dalším. 
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Akciová společnost nemusela platit téměř žádné pokuty, protože byla situace řádně všem příslušným 
úřadům a pojišťovnám vysvětlena. Nyní dochází k upřesňováním a opravám roku 2018.
Rekonstrukce účetnictví probíhá již více jak dva roky a stála hodně úsilí a finančních prostředků. 
Na dané aktivity byl stanoven jeden účetní a případná další výpomoc pro dohledávání výkazů a dat 
v účetnictví, k jednání s firmami, se kterými byla akciová společnost v obchodním vztahu. Letošní rok 
by měl být posledním rokem, kdy se dané roky řeší, protože vše směřuje k úspěšnému ukončení daných 
oprav.
Fúze s dceřinou společností Praha 10 - Služby, a. s.
Fúze se uskutečnila koncem října 2020. Praha 10 - Služby, a. s., za dobu trvání dané společnosti 
nevykázala žádný zisk, pouze ztrátu, kterou nebylo již možné odepisovat. Důstojné ukončení dané 
společnosti.
Nicméně v rámci dané společnosti jsou ještě nedořešené věci, které jsou řešeny s auditory a s právníky. 
Velkým problémem na vyřešení je akumulovaná ztráta za Praha 10 - Služby, a. s.
Dohady na výnosech z akcí
Jedná se především o účetní náležitosti.
Běžné uzávěrkové úpravy a dorovnání vzniklé z inventarizací účtů
Inventury v akciové společnosti již proběhly a nyní se výsledky z nich promítají do účetnictví akciové 
společnosti.
Dohady na dotaci z MHMP - zaměstnávání osob ohrožených ztrátou zaměstnání
MHMP vypsal grantové řízení na zaměstnávání osob ohrožených ztrátou zaměstnání, tedy unikátní 
grant, který se povedl získat Praze 10 - Majetkové, a. s., kdy v současné době probíhají dokončující 
práce na smlouvě.
K tomuto bodu paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., doplnila, že MČ Praha 10 podala žádost 
na MHMP stím, že Praha 10 - Majetková, a. s., bude realizátorem daného projektu. Nyní se 
dopracovává smlouva o spolupráci mezi MČ Praha 10 a Praha 10 - Majetkovou, a. s., jelikož MČ Praha 
10 již obdržela danou dotaci. Smlouva mezi MČ Praha 10 a Praha 10 - Majetková, a. s., 
bude schvalována na červnovém Zastupitelstvu.

Za Praha 10- Rekreace, a. s.
Bez úprav odpisů s ohledem na COVID 19 a dopady do hospodaření společnosti (bude projednáno 
s auditory)
Praha 10 - Rekreace, a. s., podává nebo již podala žalobu na stát ohledně špatného nastavení 
podmínek čerpání státních podpor COVID. Jelikož se mnoho společností dostalo do finančních potíží, 
nezbylo jim než podat žalobu na stát, což je cesta i pro Praha 10 - Rekreace, a. s.
V první polovině loňského roku hospodařila akciová společnost ještě se ziskem. Podařilo se snížit 
náklady společnosti. V současné době se na Horském hotelu zvýšila kapacita ze 111 míst na 160 míst.

Byly vyřešeny další problémy v rámci Praha 10 - Majetková, a. s., a Praha 10 - Rekreace, a. s., jako jsou 
např.:

• vysoké náklady na údržbu a opravy,
• problémy s vodou a čističkou odpadních vod na Horském hotelu,
• vysoké náklady na právní služby, které se snížily z cca 3 500 000 Kč na 360 000 Kč,
• soudní spory, kdy byly vyřešeny 3 ze 4 soudních sporů za poslední dva roky.

Pan Ing. Jan Šnajdr zareagoval na pana Ing. Ivana Mikoláše. Pan Ing. Šnajdr v době, kdy byl členem 
v Dozorčí radě Praha 10 - Rekreace, a. s., a v Praha 10 - Majetková, a. s., obě zmiňované akciové 
společnosti dosahovaly kladného hospodaření. Trajektorie postupného snižování ztráty a směřování 
daných společností do kladného hospodaření, tedy k ziskovosti, je řádně potvrzeno auditem.
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Připustil, že je možné, že účetní závěrka za rok 2017 nemusela být hotová a odevzdaná. Dále připomněl 
panu Ing. Mikolášovi, že funkce v Dozorčí radě obnáší kontrolování hospodářského výsledku 
a kontrolování povinností a činností Představenstva v rámci hospodaření. V neposlední řadě zmínil 
soudní spory, které byly započaty již dříve, než vyhrála volby současná koalice. Dále se zmínil 
o vypovězení nevypověditelné smlouvy s provozovatelem Horského hotelu, které se podařilo 
bývalému panu předsedovi Představenstva.

V návaznosti na pana Ing. Jana Šnajdra zareagoval pan Ing. Ivan Mikoláš. Pan Ing. Šnajdr byl členem 
v Dozorčí radě Praha 10- Majetková, a. s., od 26.4.2018 do 9. ledna 2019. Pan Ing. Mikoláš informoval, 
že v roce 2018 byl hospodářský výsledek záporný. Uznal, že bývalému vedení se podařilo rozvázat 
nevypověditelnou smlouvu s bývalým provozovatelem Horského hotelu panem Zemánkem. Nicméně 
na základě toho vznikly jiné navazující soudní spory, které MČ Praha 10 zatížily nemalými 
výdaji/náklady na právní služby. Za rok 2018 tvořily právní služby náklad v hodně cca 3 000 000 Kč. 
Pokud by byla použita druhá možnost řešení daného problému, tedy v návaznosti na storno poplatky 
a využití možností uzavřené smlouvy, dle pana Ing. Mikoláše by tolik nezatížila finančně akciovou 
společnost společně s MČ Praha 10. Navíc byl Horský hotel v delším časovém horizontu uzavřený.
Za současné dobré výsledky akciových společností je odpovědné vedení, nikoliv Dozorčí rada.

Pan Ing. Jan Šnajdr zareagoval na dané a informoval přítomné, že poslední výsledky hospodaření, 
které pan Ing. Šnajdr obdržel, vykazovaly zisk ve výši 2 500 000 Kč. Pan Ing. Šnajdr poukazoval na 
pozitivní trajektorii v hospodaření Praha 10 - Majetková, a. s., kdy se každý rok zlepšovaly dosahované 
výsledky akciové společnosti.

K danému bodu položil pan Mgr. Václav Vlček dva dotazy týkající se areálu Gutovka:
1) Zda došlo k úspoře ze strany správy areálu.
2) Zda v období, kdy byl areál uzavřen, došlo k nějaké rekonstrukci, opravě či došlo k nějaké 

důležité změně.

Na dané položené otázky pana Mgr. Václava Vlčka odpověděl pan Ing. Ivan Mikoláš.
Odpověď na první položený dotaz
Důležité je zde zmínit, že do správy areálu Gutovka, vstupují programy státu na COVID, kdy společnosti 
mohou čerpat finanční prostředky pro své zaměstnance - pro část jejich mezd. Druhým faktorem je 
samozřejmě výpadek výnosů z provozování částí areálu, které jsou zpoplatněné. Propad výnosů se 
počítá do statisíců Kč. Dalším důležitým faktorem je rozhodování vlády o uvolňování nebo případného 
zpřísňování opatření v rámci pandemie v kategorii sportování - což souvisí s dočasnými stavbami 
nafukovacích hal pro sportování v areálu Gutovka.
Odpověď na druhý položený dotaz
V rámci sportovního areálu docházelo k drobným opravám a údržbě, např. odklízení sněhu.

V rámci hospodaření sportovního areálu Gutovka lze konstatovat, že se daná nepříznivá situace 
povedla určitým způsobem vymanévrovat, nicméně v prvním kvartálu sportovní areál vykáže ztrátu 
způsobenou výpadkem výnosů ze vstupného cca 1 000 000 Kč. Další výpadek výnosů na zpoplatněných 
venkovních sportovištích, jako je lanové centrum, fotbalová hřiště atd., závisí především na počasí. 
Sportovní areál dlouhodobě vykazuje ztrátu v řádu 15 000 000 Kč za rok a v současné době je hlavním 
cílem snížit tuto ztrátu na 10 000 000 Kč za rok (valorizace cen vstupného, hledání cest ke snižování 
provozních nákladů).
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Jako zajímavost pan Ing. Mikoláš zmínil, že sportovní areál Gutovka nebyl za dobu deseti let připojen 
oficiálně k odběru elektrické energie, což se již napravilo. Do té doby se ročně platilo přes 100 000 Kč 
za neproměřený transformátor a za nesprávně nastavené podmínky připojení.

Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., navrhla možnost projednávat účetní závěrky akciových 
společností na Finančním výboru v době, kdy dané akciové společnosti již budou mít ukončen audit. 
Tím by jejich výkazy, Rozvaha a Výkaz zisku a ztráty, byly s aktuálními a neměnnými daty.
Posléze navrhla projednávat Výroční zprávy akciových společností, protože dané dokumenty obsahují 
další doplňující informace nejen o hospodaření, ale i o činnostech akciových společností.

Pan předseda se obrátil na paní doc. Ing. Lucii Sedmihradskou, Ph.D., ohledně výhledu v rámci 
finančních toků ze strany MČ Praha 10 do Praha 10- Majetková, a. s., a zpětného toku služeb v rámci 
rozvojových činností - parkování, údržba a studentský dům.

Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., na daný dotaz odpověděla, že nelze predikovat a informovat 
o něčem, pro co nemá existující informace, protože výhled městské části neobsahuje náležitosti 
akciových společností.

Pan Ing. Ivan Mikoláš souhlasil s tím, co bylo řečeno paní doc. Ing. Lucií Sedmihradskou, Ph.D., a dále 
informoval, že v rámci kontroly akciové společnosti došlo ke kroku, kdy bylo převedeno jedno pracovní 
místo na MČ Praha 10 z akciové společnosti. Tím dochází k úspoře výdajů MČ Praha 10. V rámci údržby, 
tedy čistoty veřejných prostor, byl zahájen projekt zaměstnávání lidí bez přístřeší. V rámci daného 
projektu bylo již zaměstnáno cca 8 lidí, byla jim nabídnuta pomoc při hledání ubytování a v podobě 
právních služeb.
Praha 10 - Majetková, a. s., v návaznosti na hospodaření MČ Praha 10 nově poskytuje:

• údržbu městské zeleně a Malešického parku,
• správu Studentského domu - CSOP, která měla dříve správu Studentského domu, 

nemá dostatečnou kapacitu na správu a provozování daného objektu - po převzetí akciovou 
společností se náklady snížily na údržbu a provoz daného objektu,

• správu parkoviště u stadionu Bohemians - v současné době je kapacita parkoviště plně 
obsazena - tržby se v současné době pohybují přes 250 000 Kč při nákladech do 200 000 Kč.

bod č. 3 Informace o přípravě rekonstrukce budovy ÚMČ Praha 10

Rekonstrukce budovy ÚMČ Praha 10 byla projednávána na posledním jednání Zastupitelstva MČ Praha 
10. Protože se jedná o důležitou investici MČ Praha 10, pan předseda shledal, aby se tímto projektem 
zabýval i Finanční výbor z hlediska finanční stránky projektu. Na tomto základě proto pan předseda 
předal slovo paní doc. Ing. Lucii Sedmihradské, Ph.D.

Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., informovala členy Finančního výboru, že se v současné době 
projekt nachází v procesu přebírání projektové dokumentace a aktualizace harmonogramu. 
Dokud nebude aktualizován harmonogram projektu, nedává smysl podnikat další kroky v rámci 
zajištění financování projektu.

Paní Mgr. Ivana Cabrnochová na zmíněné položila dotaz týkající se dopadu aktualizace 
harmonogramu, jelikož se posouvají termíny projektu, na návratnou finanční výpomoc z MHMP 
v celkové výši 500 000 000 Kč, na poskytnutou dotaci z Operačního programu Životního prostředí 
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a na jiné přijaté dotace tak, aby nedocházelo k porušování podmínek, za kterých byly tyto finanční 
prostředky poskytnuty či poskytnuty teprve budou, případně aby MČ Praha 10 o tyto externí zdroje 
v budoucnu nepřišla.

Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., na danou položenou otázku odpověděla, že v současné době 
jsou externí zdroje vázány na stávající harmonogram, který je z října loňského roku. Dokud nebudou 
přijaty a odsouhlaseny nové termíny v aktualizovaném harmonogramu, nelze predikovat dopad 
na dané externí zdroje financování projektu. V případě, že dojde k velkému posunu termínů, může dojít 
k porušení podmínek, za kterých MČ Praha 10 obdržela dané finanční prostředky z externích zdrojů.

Paní Mgr. Ivana Cabrnochová položila doplňující dotaz týkající se připravenosti variant, které mohou 
nastat v případě malého či velkého posunutí termínů v harmonogramu, a řešení daných možných 
situací v návaznosti na financování daného projektu externími zdroji.

Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., shrnula externí zdroje financování daného projektu, kdy se 
jedná o:

a) návratnou finanční výpomoc z MHMP - proběhlo první jednání s náměstkem Pavlem 
Vyhnánkem, M.A., který byl s danou situací ohledně radnice seznámen,

b) finanční prostředky z Operačního programu Životní prostředí - paní doc. Ing. Sedmihradská, 
Ph.D, je v kontaktu s administrátorem dotace, je naplánovaná schůzka ohledně dalšího 
postupu při dané situaci a zajištění dalších informací,

c) kofinancující dotace je zcela vázáná na finanční prostředky z Operačního programu Životní 
prostředí.

Pan předseda v rámci daného bodu doplnil, že na jednání Finančního výboru byl k tomuto bodu pozván 
i pan místostarosta PaedDr. Martin Sekal, který se bohužel z pracovních důvodů nemohl jednání 
Finančního výboru účastnit.

Paní Mgr. Ivana Cabrnochová na základě informace ohledně jednání s Pavlem Vyhnánkem, M. A., 
položila otázku týkající se účasti tohoto jednání za MČ Praha 10.

Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., odpověděla, že na jednání byla přítomna paní starostka 
Renata Chmelová, pan místostarosta PaedDr. Martin Sekal, a možná také paní 1. místostarostka 
Ing. Jana Komrsková.
V návaznosti na požadavek stálého bodu k rekonstrukci radnice se paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, 
Ph.D., zeptala členů Finančního výboru na strukturu podkladového materiálu a frekvenci projednávání 
tohoto projektu.

Paní Mgr. Ivana Cabrnochová se přiklonila k tomu, aby materiál k rekonstrukci radnice byl podobný 
jako u CSOP, který byl již projednán v RMČ a ve Výboru zdravotním a sociálním. Materiál k rekonstrukci 
radnice by měl obsahovat jak finanční, tak i nefinanční část (technické údaje, harmonogram), protože 
tyto dvě části spolu úzce souvisí a navazují na sebe.

bod č. 4 Informace o hospodaření MČ Praha 10 za 1. čtvrtletí roku 2021

Před předáním slova pana předsedy paní doc. Ing. Lucii Sedmihradské, Ph.D., pan Ing. Ivan Mikoláš 
dohledal hospodaření Praha 10 - Majetkové, a. s., za rok 2018, ve kterém akciová společnost skutečně 
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dosáhla zisku ve výši téměř 2 500 000 Kč. Posléze se omluvil panu Ing. Janu Šnajdrovi, který omluvu 
přijal.

Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., seznámila členy Finančního výboru s hospodařením 
MČ Praha 10 za 1. čtvrtletí roku 2021, kdy v tomto období:
Rozpočet

• sankční platby přijaté převážně za zóny placeného stání již dosáhly 8 000 000 Kč 
z naplánovaných 20 000 000 Kč na celý rok,

• daří se uplatňovat odpočet DPH za polikliniku Malešice a v současné době se začíná 
s uplatňováním odpočtu DPH u kina Vzlet,

• navýšení schodku v rozpočtu upraveném je dáno zapojením nevyčerpaných dotací z MHMP 
za rok 2020, kdy dané dotace byly převedeny do roku 2021 v rámci finančního vypořádání 
za rok 2020 (schodek rozpočtu schváleného v roce 2021 je 345 000 000 Kč, schodek v rozpočtu 
upraveném za rok 2021 je 511 000 000 Kč) - tyto dotace snížily schodek za rok 2020, jelikož 
pozitivně ovlivnily příjmy rozpočtu, v roce 2021 tyto dotace ovlivní pouze výdaje, a tedy zvýší 
i schodek rozpočtu; jedná se o dotace např. kofinancující dotace na rekonstrukci radnice, 
školku Bajkalská a další.

Plán zdaňované činnosti
• opravy v OBN se plní rovnoměrně,
• opravy v OMP se plní pomalu z důvodů oprav škol a škol-opravy se realizují v letních měsících,
• výnosy z pronájmu v OBN dosahují 25 %,
• výnosy z prodeje majetku a přecenění u OBN a u OMP dosahují hodnoty odpovídající danému 

období,
o u OBN se jedná o prodej tepelného hospodářství - technologické zařízení, 

které MČ Praha 10 má ve svém majetku. Daný prodej by měl být realizován v letošním 
roce. Jedná se o zbývající majetek tepelného hospodářství, jelikož u některých SVJ již 
došlo k odkupu daného majetku z jejich strany.

MČ Praha 10 v rámci daného období hospodaří standardním způsobem bez zásadních odchylek, 
které by měly významný vliv na hospodaření.

V návaznosti na zvýšení cen emisních povolenek podal dotaz pan Ing. Jan Šnajdr, zda se jedná o prodej 
plynových kotelen - SVJ by se mohla dostat do problémů.

Pan Ing. Ivan Mikoláš na daný dotaz odpověděl, že se domnívá, že se jedná o centrální rozvody tepla, 
výměníky a výměníkové stanice

Pan Mgr. Václav Vlček položil dotaz ohledně disciplíny placení za pokuty v rámci zón placeného stání 
(sankční platby přesáhly v 1. čtvrtletí již 8 000 000 Kč).

Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., na daný dotaz odpověděla, že příjmy od těch, kteří uhradí 
pokutu co nejdříve, jsou okamžité. Proces v rámci těch, kteří nezaplatí pokutu, se v současné době 
nastavuje.

Další dotaz Mgr. Václava Vlčka směřoval na to, zda je již nějaká statistika ohledně toho, kolik lidí zaplatí 
ihned po výzvě, kolik lidí nezaplatí a MČ Praha 10 musí dané pokuty vymáhat. V návaznosti 
na pohledávky, které se řeší na Komisi majetkové a nebytových prostor, u níž lze pochybovat 
o efektivnosti vymáhání v rámci vynaložených výdajů a případného příjmu.
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Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., na dané odpověděla, že se zeptá příslušných odborů, 
zda již existují statistiky v rámci pokut ze zón placeného stání.

Jelikož k danému bodu nebyly položeny žádné další dotazy nebo připomínky, pan předseda navrhl 
hlasovat o usnesení k danému bodu, které zní:
Finanční výbor Zastupitelstva MČ Praha 10 souhlasí s přeloženým materiálem „Informace 
o hospodaření MČ Praha 10 za 1. čtvrtletí roku 2021".

Hlasování k bodu č. 4:
Pro: 4
Proti: 0
Zdržel se: 3
Usnesení nebylo přijato, protože k přijetí usnesení je třeba nadpoloviční většina hlasů všech členů 
výboru vyplývající z § 77 odst. 5 zákona č. 131/2000 Sb., o hlavním městě Praze, v platném znění.

bod č. 5 Různé

V rámci bodů Různé pan předseda zopakoval, že členům Finančního výboru bude zasláno 
Metodické doporučení k činnosti územních samosprávných celků.

V rámci daného bodu pan Ing. Ivan Mikoláš požádal o hospodářský přehled KD Barikádníků, jelikož je 
to příspěvková organizace podobná CSOP, o souhrnný přehled škol, školek a dotací.

Na podnět pana Ing. Ivana Mikoláše zareagovala paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., s tím, že na 
příštím jednání Finančního výboru se bude projednávat závěrečný účet MČ Praha 10, jehož součástí 
jsou i informace o hospodaření příspěvkových organizací, které mají podrobnou strukturu.

Pan Ing. Ivan Mikoláš upřesnil, že v rámci KD Barikádníků by mohl být materiál podobný, jako materiál, 
který obdržel k CSOP. U škol a školek by struktura materiálu mohla být rozčleněna do jednotlivých škol 
a školek, tak aby mohlo dojít ke snadnému porovnání mezi nimi navzájem. V neposlední řadě by uvítal 
přehled k čerpání investičních dotací za loňský rok - bude upřesněno při jednání o závěrečném účtu.

Paní doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Ph.D., shrnula dané. Jako podklad bude použit závěrečný účet 
a účetní závěrky příspěvkových organizací.

Na dané zareagoval pan Mikuláš Pobuda, který navrhl, aby projednávání závěrečného účtu proběhlo 
na příštím jednání Finančního výboru stejným způsobem jako doposud a posléze se domluvit na tom, 
jakým způsobem se bude v budoucnu k daným materiálům přistupovat (např. v průběhu se 
seznamovat s jednotlivými materiály hospodaření příspěvkových organizací včetně pozvaných ředitelů 
jednotlivých příspěvkových organizací).

Pan předseda na závěr daného bodu poznamenal, že 26. 5. 2021 bude projednán závěrečný účet MČ 
Praha 10, což bude stěžejní bod daného jednání. V rámci diskuze posléze mohou být probrány další 
náležitosti, které nebyly v rámci závěrečného účtu zmíněny.

Protože k bodu č. 5 již nebyly žádné dotazy, připomínky či náměty pro další jednání Finančního výboru 
ze strany členů Finančního výboru, pan předseda ukončil jednání v cca 18:55.
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Příloha:
- Prezenční listina

Mgr. Václav Vlček 
ověřovatel

Datum vyhotovení zápisu: 10. 5. 2021
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Záznamy o činnostech zpracování dle ust. čl. 30 nařízení GDPR

Správce osobních údajů Úřad městské části Praha 10, Vršovická 68, 101 38 
Praha 10, e-podatelna: posta(2)praha 10.cz, 
identifikátor DS: irnb7wg, ústředna: 267 093 111

Odbor/organizační jednotka/oddělení Zastupitelstvo městské části Praha 10
Agenda odboru/organizační jednotky/oddělení Finanční výbor Zastupitelstva městské části 

Praha 10 (FiV)

—7------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Účel zpracování Povinnost zřízení Finančního výboru dle ustanovení 
§ 78 odst. 1 zákona č. 131/2000 Sb., o hlavním 
městě Praze, a jeho povinnosti z tohoto ustanovení 
vyplývající a dále § 100 odst. 2 zákona o hlavním 
městě Praze. Poradní orgán Zastupitelstva městské 
části Praha 10.

Právní titul zpracování je nezbytné pro splnění právní 
povinnosti, která se na správce vztahuje

- Usnesení Zastupitelstva městské části Praha 
10 číslo 1/11/2018 ze dne 21. 11.2018

- Zákon č. 131/2000 Sb., o hlavním městě Praze

zpracování prezenčních listin je nezbytné pro účely



oprávněných zájmů správce

zpracování osobních údajů (pseudonymizace pro 
účely zveřejnění) je nezbytné pro splnění úkolu 
prováděného ve veřejném zájmu nebo při výkonu 
veřejné moci, kterým je pověřen správce

Souhlas NE
Subjekt osobních údajů • členové výboru, tajemník výboru, popřípaděv

další zastupitelé MC Praha 10
• jiné fyzické osoby, které se najednání dostaví 

(zpravidla občané městské části Praha 10, 
přizvaní odborníci apod.) - hosté

• občané, kteří podali podnět
• fyzické osoby, jejichž údaje se vyskytují 

předkládaných materiálech
Kategorie osobních údajů • členové výboru, tajemník: jméno, příjmení, 

titul, kontakt (e-mail/telefon), podpis na 
prezenční listině;

• hosté: jméno, příjmení, titul, podpis na 
prezenční listině;

• jestliže se jedná o projednávání nějakého 
podnětu od konkrétního občana: jméno, 
příjmení, titul, popřípadě adresa či jiný 
kontaktní údaj, který tento uvede.



Zvláštní kategorie osobních údajů NE
Rozsah zpracování Dle počtu jednání Finančního výboru.
Zdroj osobních údajů subjekt osobních údajů

Podklady z oddělení správce rozpočtu jsou 
dodávány v pseudonymizované podobě.

Příjemci osobních údajů • členové Finančního výboru, popřípadě další 
zastupitelé městské části Praha 10

• Městská část Praha 10, Úřad městské části 
Praha 10

• oprávněné úřední osoby, zařazené do Úřadu 
městské části Praha 10, a osoby jim nadřízené

Druh zpracování Souběžné vedení fyzického a elektronického zápisu 
z jednání, včetně předávání oprávněným osobám 
(zejména členům výboru). Vytvoření usnesení a 
prezenční listiny. Pseudonymizace zápisu a příloh 
pro účely zveřejnění způsobem umožňujícím 
dálkový přístup.

Způsob zpracování Vytvoření zápisu, usnesení včetně prezenční listiny. 
Pseudonymizace zápisu a příloh pro účely 
zveřejnění způsobem umožňujícím dálkový přístup.

Zdroje uchování osobních údajů Osobní údaje jsou sdružovány u tajemníka výboru, 
který zápis zpracovává a dále na odboru 
hospodářské správy v rámci vedení archivu správce



osobních údajů (spisová a archivační služba). 
V elektronické podobě jsou osobní údaje uchovány 
v rámci spisové služby e-spis.

Lhůty pro výmaz osobních údajů U správce 10 let, poté dokumentace odevzdána 
k trvalému uložení do Archivu hlavního města 
Prahy (QS 42-04 Spisový řád Úřadu městské části 
Praha 10, zákon č. 499/2004 Sb., o archivaci a 
spisové službě).

Přeshraniční přenos osobních údajů NE
Bezpečnostní opatření Osobní údaje jsou vedeny v jednotlivých 

materiálech, zápisech a usneseních, v uzamykatelné 
skříni nebo zásuvce psacího stolu, ke kterým má 
přístup oprávněná úřední osoba. K elektronickým 
spisům je přístup omezen dle vymezených 
oprávnění.

Povinné informování subjektů údajů ANO
Další práva subjektů osobních údajů Pro plnění právní povinnosti správce:

• právo na přístup
• právo na opravu a doplnění
• právo na omezení zpracování

Pro oprávněný zájem správce:
• právo na přístup



• právo na opravu a doplnění

• právo na výmaz

• právo na omezení zpracování

• právo vznést námitku
Pro veřejný zájem/výkon veřejné moci:

• právo na přístup k osobním údajům
• právo na opravu a doplnění osobních údajů
• právo na omezení zpracování
• právo vznést námitku

Interní odpovědnost za zpracování Ing. Radek Vališ, tajemník Finančního výboru
Datum a podpis odpovědné osoby

1.11.


